
РАЗОМ У МАЙБУТНЄ
На спільному засіданні 8-ї сесії Славутицької міської ради 
та молодіжної ради затверджена комплексна програма 

"Молодь Славутича на період до 2008 року"
Це засідання проходило в 

другій половині дня 1 грудня в 
залі Палацу дитячої та юнаць
кої творчості. Дружня ділова 
атмосфера представників двох 
депутатських корпусів та запро
шених славутчан сприяла ко
рисній роботі з жвавим обго
воренням та пропозиціями 
щодо успішної реалізації про
грами. Місто наше молоде, але 
за два десятиліття вже народи
лося чимало хороших молоді
жних традицій і треба зауважи
ти, що вони цікаві для всіх по
колінь славутчан. І за ці роки 
була реалізована не одна про
грама, спрямована на гармон
ійний розвиток і повноцінне жит
тя молодих людей.

З квітня 2002 року в Славу
тичі діє міська молодіжна рада. 
Працює вже четверте скликан
ня депутатів.

Молодіжну раду очолює 
голова Євгенія Лихачова, яка 
була обрана простою 
більшістю голосів депутатів. ЇЇ 
заступники— ДавіадкоІрина та 
Петросян Давид. Молодіжна 
рада ділиться на п’ять комісій: 
з питань екології, інформації та 
дозвілля, культури та освіти, 
спорту та здоров’я, бізнесу та 
права. їх очолюють голови 
комісій. Євгенія повідомила, як 
24 листопада проходило засі
дання, на якому розроблялася 
комплексна програма “ Молодь 
Славутича’’. Цікаві пропозиції 
оступили до її змістовної час

тини від молодіжної та сту
дентської рад, громадської 
організації “Голос молоді,” мо
лодіжних організацій Партії 
регіонів та ЧАЕС.

Міська влада завжди стави
ла питання реалізації молодіж
ної політики, як пріоритетний 
напрямок своєї діяльності, а 
перша комплексна програма 
“Молодь” була затверджена ще 
в 1991 році. Нова програма ста
вить нові завдання. Перш за 
все — створення сприятливих 
соціальних, економічних, пол
ітичних, законодавчих, фінансо
вих та організаційних умов та 
гарантій для самореалізації 
кожної молодої людини у всіх

сферах життя, щоб ефективно 
працювати і навчатися, зберігати і 
примножувати цінності територі
альної громади. Це вагомий до
кумент, в якому прописано всі на
прямки реалізації програми щодо 
сприяння ініціативи та активності 
молоді в усіх сферах життєдіяль
ності міста, вирішення їх проблем, 
щоб молодь відчула власні сили 
та свої перспективи у побудові 
майбутнього.

Голова постійної депутатсь
кої комісії з питань культури, 
молоді, фізичної культури, 
спорту та туризму, зв’язку з 
громадськими організаціями, 
об’єднаннями, інформації Бо
рис Уханов:

— Молодь повинна мати 
підтримку, і цей проект буде більш 
успішним, коли їй активно допо
магатимуть дорослі люди, вико
ристовуючи свій досвід. Але тут 
не може бути споживацького 
відношення — ініціатива має йти 
від самої молоді. Тісна взаємодія 
міських структур, міської влади і 
бізнесу забезпечить успіх програ
ми. І тут треба не забувати прин
цип ефективності -  реалізовува
ти такі проекти, які матимуть 
більшу користь для розвитку 
міста.

Начальник відділу у спра
вах сім’ї  та молоді Тетяна Бой
ко розповіла про хід виконан
ня комплексних молодіжних 
заходів:

— Великим завоюванням Сла
вутича стало відкриття вищих 
навчальних закладів, в яких 
кількість студентів з року в рік зро
стає. Є можливість для молоді 
опанувати робітничі професії в 
міському професійно-технічному 
училищі на базі Центру професій
ного розвитку. Через реалізацію 
фантів створені молодіжний центр 
зайнятості, інформаційно-молод
іжного центр. Щорічно проводить
ся молодіжний економічний фо
рум. Надбанням міста є відкриття 
Центру захисту дитини, яскрава 
палітра фестивалів, конкурсів, 
акцій.

Зросла кількість і якість гро
мадських молодіжних організацій. 
Якщо в 1993 році була одна гро
мадська організація, то станом

на 2006 рік їх зареєстровано 15.
Спеціаліст по роботі з по

зашкільними закладами освіти 
Алла Ігнатова:

— Всі зацікавлені, щоб молодь 
зростала інтелектуальна, спро
можна. Що пропонує рідне місто 
їй цікавого і де б вона могла себе 
проявити? Рівень зайнятості учнів 
в позаурочний час складає 80%. 
Шкільними гуртками, факультати
вами охоплено 37% учнів, близь
ко 30% — спортивними секціями, 
22 % відвідують навчальні цент
ри “Перспектива “Лінгва”, інші, 
до 19% — наші мистецькі закла
ди — ДШМ та Палац дитячої та 
юнацької творчості. Зріс показник 
дітей, які відвідують два і більше 
гуртків, і складає, 41%. Ці діти 
перевантажені фактично. На сьо
годнішній день шкільна програма 
передбачає 6 — 7 уроків, після 
цього учні зайняті в шкільних гур
тках, а потім отримують ще і по
зашкільну освіту.

В школах міста завершився 
перший етап побудови шкільного 
самоврядування. Ми сьогодні до
помагаємо молоді інтелектуаль
но, своїм досвідом. Народилися 
учнівські ради, дитячі об’єднання, 
шкільні парламенти. Вони відпра
цьовують певні правила, бо не 
може бути прав без обов’язків, 
керівництва без відповідальності, 
а свободи без самодисципліни..

Голова студентської ради 
Сергій Рабчевський:

— Студентська рада має дек
ілька комітетів, які працюють: 
спортивний комітет, організовує 
різні змагання; інформаційний — 
безпосередньо займається випус
ком студентської газети; комітет 
культурно-масових заходів -  
відзначенням свят та організацією 
розваг; науковий відділ щороку 
проводить науково-практичну 
конференцію. Є пропозиція щодо 
започаткування в місті гуртків тех
нічної творчості, музичного об
’єднання за інтересами, де мож
на б вільно зайнятися музичною 
творчістю...

Голова спорткомітету Ана- 
стасія Тукмачова:

— Днями команда міста на 
всеукраїнських змаганнях посіла 
перше місце зі стрибків на батуті.

Всі види спорту на достатньо ви
сокому рівні: підготовлено 7 
майстрів спорту міжнародного 
класу, 63 — майстри спорту, по
над 300 чоловік — кандидати в 
майстри спорту. Працює 5 ФОКів, 
басейн, спортивні майданчики. За 
підтримки міського голови до 20- 
річчя міста планується біля стаді
ону встановити ще один сучас
ний футбольний майданчик (24м 
х 42 м) із синтетичним покрит
тям. Проводиться багато заходів. 
Спільно з молодіжною радою і 
міськвно йде підготовка до ма
лих олімпійських ігор. Це цікава 
шкільна спартакіада школярів. 
Кожного дня міський басейн 
відвідує в середньому 120 — 150 
чоловік.

Заступник голови ради мо
лоді ЧАЕС Дмитро Нестерен
ко:

— В молодіжній організації 
Чорнобильської АЕС нарахо
вується 800 чоловік, і ми завжди 
готові до співпраці на системній 
основі. У нас є багато ідей, і є намір 
їх реалізувати.

Директор КП "Управління з 
розвитку фізичної культури, 
спорту та туризму” Василь 
Колобов:

— Міська громада дозволяє 
експлуатувати в цьому маленько
му містечку скільки спортивних 
закладів! їх відвідують на тиж
день до 5 тисяч славутчан. Із

них 80% молодь. Спортивними за
лами безкоштовно користуються 
освітні заклади, дитячо-юнацька 
спортивна школа, а все інше — 
то послуги підприємства. Відвіду
вання будь-якого спортивного 
залу школярами до 18 години 
коштує 50 копійок.

Директор КП ”Кіно-концер- 
тний комплекс” Ніна Бари- 
шевська:

— На сучасному чехословаць
кому обладнанні ми демонструє
мо для славутчан найсучасніші 
фільми, які тільки з'явилися в про
каті Кожної п’ятниці, суботи і неділі
— по два сеанси. По п’ятницях, о 
17.00, пільговий кіносеанс: 
вартість квитка 5 гривень, решта
— 8 гривень. В “Манхеттені” про
ходять дискотечні програми, по
новлено обладнання. Відпочинок 
треба організовувати так, щоб от
римувати від цього емоційне за
доволення і щоб наступного дня 
хотілося працювати, жити і отри
мувати ще більшу насолоду від 
того, що ти робиш. Тому приходь
те в ККК, будемо спілкуватися і з 
вашої ініціативи проводити куль- 
турно-мистецькі заходи.

Член виконавчого комітету 
Володимир Печерський:

— Ми обговорюємо спорт, 
відпочинок — це дуже добре Да
вайте подумаємо і про такий на
прямок, як можливість у вільний 
час під час канікул заробляти мо

лоддю гроші. Запрошую моло
діжну раду до співпраці та 
відпрацювання цього питання.

Лідер міської організації 
Партії регіонів Володимир 
Демиденко повідомив, що 
представники депутатської 
фракції від партії готуються 
звітувати про свою діяльність в 
місті перед учнівською молоддю.

В ході обговорення вислов
лювалися пропозиції від депу
тата Нвера Аракеляна про 
можливість організації дискотеч- 
них профам для молоді в безал
когольному кафе “Ванільне 
небо”, а директор Палацу ди
тячої та юнацької творчості 
Ніна Єрьоміна запрошувала 
всіх, хто любить і вміє працюва
ти з дітьми, зайнятися з ними 
технічною творчістю.

Були різні цінні думки, по
бажання, які привели до прий
няття одностайного рішення -  
затвердження цієї комплексної 
профами.

Міський голова Володимир 
Удовиченко подякував депута

там обох рад за ділову атмос
феру сесійного засідання, за те, 
що молодь активно включаєть
ся на демократичних засадах у 
процес прийняття важливих для 
неї рішень.

Людмила ЛЮБИВА, 
завідуюча Центром 

інформації


